
اولین حضور خبرنگاران خانم
با زیباترین گل فصل همراه شد 

زهره فلاح زاده: پس از کش و قوس های فراوان، چند ساعت 
قبل از شروع بازی تیم های استقلال و فولاد، از روابط عمومی 
وزارت ورزش اطلاع دادند ۵ خبرنگار خانم در این بازی برای 
نخس��تین بار در تاریخ لیگ برتر فوتبال ایران به اس��تادیوم 
خواهند رفت. توصیف آن لحظه برای من خبرنگار که تمام 
این سال ها آرزوی برآورده شدنش را داشتم، بسیار سخت و 
ناممکن است اما تنها می توانم بگویم بغضی از سر شادی بیخ 

گلویم نشسته بود و تا ساعت ها ول کن هم نبود. 
می دانم شخص وزیر ورزش و جوانان و حراست و روابط 
عموم��ی وزارتخانه برای تحقق این ام��ر تلاش های زیادی 
کردند و تنها طی ۲۴ ساعت مجوز حضور خبرنگاران بانو در 

استادیوم صادر شد. 
رسیدن به ورزشگاه و ورود به محل برگزاری مسابقه این  بار 
از دریچه نگاه یک خبرنگار خیلی برایم متفاوت تر از حضورم 
در بازی ملی مقابل کامبوج بود. این  بار قرار بود بازی تیمی 
را ببینم که در این چند سال برایش قلم  زده بودم؛ تیمی که 
شبانه روز حتی پشت درهای بسته محل تمرین، درباره اش 
گ��زارش، مطلب و خبر کار کرده بودم. ای��ن  بار قرار بود از 
نزدیک به آنچه در تمام این سال ها در سر داشتم، برسم و 
شور، هیجان و جو استادیوم را تجربه کنم. هر چند سکوهای 
خالی آزادی تو ذوق می زد و نبودن هواداران بازی را هم تحت 
تأثیر قرار داده بود. سکوت آزادی را تا جایی که می توانستیم در 
جایگاه خبرنگاران شکستیم و به تحلیل حین بازی پرداختیم. 
همیشه نخستین خاطره ، بهترین خاطره آدمی می شود که 
اگر آن خاطره، آرزوی غیرممکنی باشد که حالا ممکن شده، 

بدون شک هیچ گاه از ذهن ها پاک نمی شود. 
ب��ا وجود آنک��ه رفتن ما بان��وان خیلی س��ریع و بدون 
برنامه ریزی های دقیق انجام شد اما نباید از زحمات حراست 
و مسؤولان وزارت ورزش به آسانی عبور کنیم. در آن مدتی 
که در استادیوم حاضر بودیم، به طور مداوم در حال تماس 
و پیگیری بودیم و الحق و الانصاف هم میزبانان خوبی برای 

ما بودند. 
تنها گل زیبای مهدی  مهدی پور، هافبک استقلال به تیم 
فولاد می توانست ورزش��گاه یخ  زده آزادی را گرما ببخشد، 
اگرچه بازی چنگی به دل نزد اما لااقل بهترین گل این فصل 

لیگ برتر را از نزدیک شاهدش بودیم. 
این نخس��تین حضور بانوان در ورزش��گاه در مسابقات 
باشگاهی بود و قرار است در هفته های آینده تعداد خبرنگاران 
بانو بیشتر شود و این روند ادامه پیدا کند؛ خبری که می تواند 
برای ما خبرنگاران خانم فوتبال نویس آن  هم پیش از بازی های 

ملی، امید روزهای بهتر در این حرفه را دهد.

ویلموتس باز هم غرامت می خواهد؟!
ناکامی های »مارک ویلموتس« به همراه رجا کازابلانکای 
مراکش خش��م هواداران این تیم را به دنبال داش��ته و آنها 
خواس��تار اخراج این مربی ش��دند. مارک ویلموتس که به 
عملکرد ناموفق و شکست در همکاری با کشورهای مختلف 
شهره شده، در آستانه برکناری از هدایت باشگاه رجای مراکش 
قرار دارد. س��رمربی پیشین تیم  ملی فوتبال ایران اواخر ماه 
گذشته به عنوان سرمربی جدید تیم رجا کازابلانکا انتخاب 
شد و کارش را در این تیم آغاز کرد. مبلغ قرارداد ویلموتس 
با این تیم، ماهانه ۴۰ هزار یورو است که مجموع آن سالانه 
ح��دود ۵۰۰ هزار یورو می ش��ود. بنا بر اع��لام روزنامه های 
مراکشی ویلموتس با این دستمزد، دومین مربی گران قیمت 
لیگ مراکش است. سرمربی بلژیکی در ۴ دیدار گذشته خود 
با این تیم، ۲ پیروزی، یک تساوی و یک شکست را کسب 
کرد تا همچنان عملکرد ضعیفی را در عرصه مربیگری از خود 
به جا بگذارد. پس از شکس��ت مقابل الاهلی که منجر به از 
دست رفتن سوپرجام آفریقا شد، ویلموتس بشدت مورد حمله 
هواداران مراکشی قرار گرفته است و آنها معتقدند تفکرات 
دفاعی این مربی تاثیر منفی روی تیم داشته است. اگر چه 
»انیس محفوظ« رئیس باشگاه رجا در مصاحبه تلویزیونی 
خود از نتایج تیمش انتقاد کرد اما او بخوبی می داند برکناری 
ویلموتس برایش تبعات فراوانی به همراه خواهد داشت و در 
صورتی که باشگاه تصمیم بگیرد به صورت یک طرفه قرارداد 

را فسخ کند، ملزم به پرداخت ۶ ماه غرامت خواهد بود. 

مدافع سیتی زیر مشت و لگد
مجروح شد

مدافع سیتی مورد حمله ۴ سارق قرار گرفت. 
ژائو کانسلو، مدافع تیم  ملی پرتغال و عضو باشگاه سیتی با 
انتشار استوری ای از مجروح شدنش توسط ۴ سارق خبر داد. 
مدافع ۲7 ساله پرتغالی در این زمینه نوشت: متاسفانه 
امروز توسط ۴ ترسو مورد ضرب وجرح قرار گرفتم. من در 
این درگیری آسیب دیدم و آنها قصد داشتند به خانواده ام 
هم آسیب بزنند. در چنین شرایطی وقتی مقاومت می کنید، 

این اتفاق برای تان رخ می دهد. 
کانسلو ادامه داد: نمی دانم چطور چنین افراد بی رحمی 
وج��ود دارن��د. مهم ترین چیز این اس��ت که خان��واده ام 
خوش��بختانه خوب هس��تند. بعد از مشکلات مختلف در 
زندگی ام، این هم یک مش��کل دیگری بود که قدرتمندانه 

پشت سر گذاشتم.

 هیأت حاکمه آمریکا
عامل ترور حاج قاسم سلیمانی

ادامه از صفحه اول
... توسط آمریکا باید در مجامع منطقه ای و بین المللی 
انجام ش��ود، زیرا این جنایتی بی س��ابقه اس��ت که یک 
حکومت علیه کش��وری دیگر و در کشور سوم دست به 

چنین اقدامی بزند. 
ق��وه قضائی��ه و معاونت بین الملل و حقوق بش��ر آن 
و همچنی��ن وزارت ام��ور خارجه کاره��ای خوبی برای 
پیگیری این اق��دام جنایتکارانه ایالات متحده آمریکا در 
ترور حاج قاسم انجام و گزارشات خوبی را هم به مجلس 
در این باره ارائه داده اند که نشان می دهد این موضوع به 
صورت جدی دنبال می شود اما انتظار این است پیگیری 
این مساله مانند موضوعات فراموش شده در تاریخ نباشد 

و هرگز از کنار آن نگذریم.
* رئیس کمیته روابط خارجی مجلس

اخبار

ورزشی

نگاه

باشگاه استقلال مطالبات شیخ دیاباته را پرداخت کرد
چندی پیش شیخ دیاباته، بازیکن سابق استقلال با طرح شکایتی خواستار پرداخت مطالباتی به ارزش ۵۳7 هزار دلار شده بود که به گزارش سایت باشگاه 
استقلال، با پیگیری های این باشگاه و دفاعیات مستدل و مستندی که شد، در نهایت کمیته وضعیت فیفا رأی به پرداخت ۱7۵ هزار دلار توسط باشگاه استقلال 
داد. فیفا برای پرداخت این مبلغ ۴۵ روز مهلت تعیین کرده بود که در نهایت مطالبات شیخ دیاباته توسط باشگاه استقلال به حساب این بازیکن واریز شد. 

مربی تیم  ملی کشتی آزاد کشورمان با 
اظهار رضایت از اردویی که در عراق برگزار 
شد، به تشریح دلایل عدم برپایی اردو در یکی از کشورهای 

اروپایی پرداخت. 
 چن��دی پیش جمع��ی از آزادکاران عن��وان دار و منتخب 
کشورمان برای برپایی یک اردوی مشترک در عراق راهی این 
کشور شدند که این تمرینات با برنامه های مختلف تفریحی، 

فرهنگی و زیارتی همراه بود. 
در همین راستا مصطفی میرعمادیان، مربی تیم  ملی کشتی 
آزاد کشورمان با اظهار رضایت از برپایی اردوی تدارکاتی و زیارتی 
در عراق به تشریح دلایل برگزاری این تمرینات پرداخت و گفت: 
طبق برنامه های کادر فنی باید اردوی اول تیم  ملی شروع می شد 

که ما ابتدا تصمیم گرفتیم به 
کشور بلغارستان برویم اما چون 
مصادف با سال نو میلادی بود، 
متوجه شدیم تمام کشورهای 
اروپای��ی درگیر ای��ن موضوع 
هستند. بدین ترتیب کادر فنی 
تصمیم گرفت به اردوی کشور 
ع��راق برویم که این موضوع با 
موافقت فدراسیون کشتی همراه 

و دستور برگزاری این اردو در عراق صادر شد.
وی افزود: برنامه ای که ما در نظر داش��تیم بدرستی انجام 
ش��د. طبق برنامه ابتدا سنجش میزان آمادگی کشتی گیران 

انجام شد که تست های مختلف 
توس��ط دکتر بدنساز تیم  ملی 
به انجام رسید، ضمن اینکه به 
دنبال برگزاری تمرینات شاداب 
و مفرح هم برای کشتی گیران 
بودیم. مثلا حس��ن یزدانی که 
چند وقت از ش��رایط مسابقه 
دور بود و کامران قاس��م پور که 
مصدومی��ت داش��ت هم جزو 

نفرات حاضر در این اردو بودند. 
مربی تیم  ملی کشتی آزاد ادامه داد: آزادکاران کشورمان صبح 
و عصر تمرین داشتند. البته ما ابتدا ۴ روز در شهر بغداد بودیم 

و سپس به شهرهای نجف، کربلا و کاظمین هم رفتیم. در این 
اردوی مشترک علاوه بر تمرکز بچه ها روی بحث تمرینی، مسائل 
روحی، روانی و معنوی هم دنبال شد به طوری که ما صبح و 
عصر تمرین داشتیم و شب ها نیز با بچه ها به زیارت می رفتیم. 
با توجه به بازگش��ت آزادکاران کش��ورمان از عراق، کادر 
فنی تیم  ملی اردوی دیگری را برای جمعی از کش��تی گیران 
منتخب از روز 7 دی  در تهران استارت  زده که این تمرینات 
۱۰ روز ب��ه ط��ول می انجام��د. علیرضا س��رلک در وزن ۵7 
کیلوگرم، محمد نخودی در 7۹ کیلوگرم، حس��ن یزدانی در 
۸۶ کیلوگرم، کامران قاسم پور در ۹۲ کیلوگرم، مجتبی گلیج 
در ۹7 کیلوگرم و امیرحس��ین زارع در ۱۲۵ کیلوگرم نفرات 

حاضر در این اردو هستند.

دلایل برگزاری اردوی کشتی آزاد ایران در عراق از زبان مربی تیم ملی

وح تمرین برای جسم و ر
گزارش

به گفته وزیر ورزش و جوانان، کنفدراس��یون فوتبال آسیا در 
پی ارسال مستندات و مدارک برای جلوگیری از حذف ۲ باشگاه 
پرسپولیس و استقلال، جلسه ای حضوری برگزار می کند. دوشنبه 
گذش��ته آخرین مهلت تعیین ش��ده برای ۳ باش��گاه استقلال، 
پرسپولیس و گل گهر س��یرجان بود تا تمام مدارک و دفاعیات 
لازم برای رفع ایرادات کنفدراس��یون فوتبال آسیا را به این نهاد 

ارسال کنند. 
AFC ایرادات زیادی را از نمایندگان ایران بویژه اس��تقلال و 
پرس��پولیس در زمینه دولتی بودن باشگاه ها، مالکیت مشترک، 
بدهی کلان مالیاتی و... گرفته بود و به گفته اعضای کمیته بدوی 
و استیناف صدور مجور حرفه ای، بیش از ۴۰۰ صفحه ایراد برای 

هر ۲ باشگاه ارسال شده بود. 
همین مسائل باعث شد بحث حذف استقلال و پرسپولیس 
از لی��گ قهرمانان ۲۰۲۲ آس��یا قوت بگی��رد و هنوز این بحث 
پابرجاست، چرا که خیلی ها اعتقاد دارند AFC مدارک بارگذاری 
شده پرسپولیس و استقلال را قبول نمی کند و ایرادات به حدی 
زیاد اس��ت که جای امیدواری باقی نمی ماند. با این حال حمید 
س��جادی، وزیر ورزش و جوانان مدعی شد هنوز روزنه های امید 
برای جلوگیری از حذف ۲ باشگاه وجود دارد. وی به تشریح پاسخ 
نامه کنفدراسیون فوتبال آسیا به ایران پرداخت و گفت: روز گذشته 
پاسخ AFC آمد. نکاتی در آن نوشته شد و قرار است بزودی زمان 

دفاع از مدارک را اعلام کنند. 
در 5 روز مستندات مورد نظر AFC را تهیه کردیم ■

وزیر ورزش و جوانان در مقدمه صحبت هایش درباره وضعیت 
سرخابی ها گفت: کنفدراسیون فوتبال آسیا درخواست کرده بود 
استانداردها رعایت شده و یکسری مستندات تهیه شود. این کار 
بس��یار س��نگین بود و در ۵ روز در فدراسیون، باشگاه استقلال، 
پرس��پولیس و وزارت ورزش و جوانان انجام دادیم. باید ۲ تشکر 
وی��ژه انجام دهم؛ اول از دکتر امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 
ک��ه کمک زیادی به م��ا کرد و در این باره حتما توضیح خواهم 
داد. همچنین از دکتر خاندوزی، وزیر اقتصاد هم تشکر می کنم 
که در یک تلاش هر روزه زحمات زیادی کشید و بحث مالکیت 

مشترک را حل کرد. 
به من محرمانه گفته بودند وضعیت سرخابی ها بحرانی است ■

س��جادی ی��ادآور ش��د: ۲ وزارتخانه عضو مجم��ع و مالک 
پرسپولیس و استقلال شدند. این تلاش سال ها قرار بود انجام 
شود. اگر خاطرتان باشد، وقتی دولت شروع به کار کرد، در روزهای 
آغازین کار خبر محرمانه ای به من دادند که وضعیت پرسپولیس 
و استقلال بحرانی است و شرایط خوبی ندارند؛ بویژه پرسپولیس 
که به دلیل بدهی هایی که داشت شرایطش خاص بود. این خبر 
را به عنوان خبر نگران کننده با خودم همراه داش��تم اما آن را 
جلوه نمی دادم و آبروداری کردم. مهلت ۳ ماهه ای گرفته ش��د 
که به اشتباه در این مهلت عنوان شد ما استانداردها را گرفتیم 
اما این مهلت ۳ ماهه برای حل مشکلات بود. من با فدراسیون 
فوتبال هماهنگ کردم تا به خواسته های AFC نزدیک شود. 
نزدیک به ۶۰۰ صفحه در این ۵ روز تهیه و آپلود شد؛ بیشتر از 

۶۰۰ صفحه. این کار واقعا سنگین بود. برای استقلال هم بیشتر 
از ۵۰۰ صفحه تهیه ش��د. من جا دارد از مدیریت اس��تقلال و 

پرسپولیس تشکر کنم. 
از دبیرکل AFC خواستم از کنار ۲ تیم مردمی آسان نگذرد ■

وی افزود: اینکه نگران سرپرس��تی پرسپولیس هستند، باید 
بگویم کار به نحو احسن در حال انجام است. من باید از صدری 
و آجورلو تشکر کنم. آن چیزی که از ما می خواستند انجام دادیم 
اما وزرای اقتصاد و امور خارجه خیلی به من کمک کردند. جامعه 
ورزش باید قدردان این عزیزان باشد. خارج از هر نتیجه ای، باید 
از این عزیزان تشکر کرد. البته دیروز هم نامه ای آمد. من نامه ای 
در این روزها برای دبیرکل AFC نوشتم و شرایط را شرح دادم. 
از آنها خواسته بودم از کنار این ۲ تیم مردمی به آسانی نگذرند. 

خصوصی سازی دستور کنفدراسیون فوتبال آسیا نبوده است ■
وزیر ورزش و جوانان درباره موضوع خصوصی سازی سرخابی ها 
گفت: بحث خصوصی س��ازی این دو باشگاه خیلی شرط لازم و 
قطعی نبوده و جزو شرط های درجه ۲ و ۳ بود. پیشنهاد شده بود 
اگر خصوصی شوند بهتر است. می گویند اگر دولتی باشید الزاماتی 
که ما می خواهیم را شرایط دولتی نمی پذیرد. پس خصوصی سازی 
این دو باشگاه پیشنهاد بوده و دستور کنفدراسیون فوتبال آسیا 

نبوده است. 
مالکیت ۲ باشگاه جدا شد ■

وی افزود: ما یعنی نظام به خاطر خیر و صلاح این دو باشگاه 

تصمی��م گرفتی��م و من هم اواخر کار به این راه اضافه ش��دم تا 
این ۲ باش��گاه به سمت خصوصی سازی بروند. از طرف سازمان 
خصوصی سازی هم یک نامه خوبی تهیه شد تا فوریه سال جدید 
میلادی که نیمه دوم بهمن ماه می ش��ود، نامه قطعی داریم و به 
AFC اعلام کردیم شرایط واگذاری فراهم می شود. این هم خبر 
خوبی بود. مالکیت مشترک هم جدا شد که این هم خبر خوبی بود. 
مدارکی هم که می خواستند ارسال شد که این هم خبر خوبی بود. 
دیروز هم یک نامه برای دبیرکل کنفدراسیون فوتبال آسیا نوشتم. از 
آقای محمدی، سفیر ایران در مالزی تشکر می کنم که با هماهنگی 
او نوشتیم. دیروز جواب این نامه را برای ما ارسال و نکاتی را اعلام 
کردند. قرار است بزودی جلسه دفاع از مدارک را به ما خبر دهند. 
در این نامه روزنه امیدی هست و برای نخستین بار این موضوع را 
اعلام می کنم. در این نامه آمده که ادله ای که من عنوان کردم در 
جلسه حضوری همه آنها قابل طرح است. این خبر خوبی است. 

تکالیف سرخابی ها از سال ۲016 از ایران خواسته شده و برای  ■
ماه های اخیر نیست

سجادی با بیان اینکه حسن نیت ما به کنفدراسیون آسیا نشان 
 AFC داده شده، تصریح کرد: فکر می کنم حسن نیت خود را به
نشان دادیم و آنها هم همین استانداردها را می خواهند. ما با کسی 
دعوا نداریم. ان ش��اءالله خبرهای خوبی در پیش باشد. ما تلاش 
خودمان را انجام می دهیم. باز هم یادآوری می کنم این تکالیف از 
سال ۲۰۱۶ از ما خواسته شده و برای ماه های اخیر نیست. برخی 

نمی دانم چرا می گفتند در دولت جدید کم کاری شده و اقدامی 
نشده است! خیر! این تکالیف برای سال ۲۰۱۶ است. 

در آزادی تیر دروازه رزرو نداریم! ■
وی خاطرنش��ان کرد: باید اشاره کنم AFC اجباری برای ما 
ندارد. آنها می گویند هر کسی می خواهد حرفه ای شود، داوطلبانه 
اعلام کند. حالا که برخی باشگاه های ما داوطلب حرفه ای شدن 
هستند، باید استانداردها را رعایت کنند. به عنوان مثال یک بار در 
استادیوم آزادی گفته بودند تیر دروازه کجاست؟ بعد گفته بودند 
تیر دروازه رزرو کجاست؟ خب ما در استادیوم آزادی تیر دروازه 

رزرو نداریم! باید این مسائل پیش بینی می شد. 
یکسری در فضای مجازی امید مردم را ضعیف می کنند ■

وزیر ورزش تاکید کرد: خیلی از اسناد و مستندات مالکیت باید 
زحمت کشیده می شد و تهیه و ارسال می شد. همه این اتفاقات 
را با افتخار می گویم. مردم به وزارتخانه، فدراسیون فوتبال و این 
۲ باشگاه اعتماد کنند. همه این اتفاقات در ۵ روز انجام شد. با 
یک کار ش��بانه روزی این کارها انجام ش��د. با صدری و آجورلو 
صحبت کنید تا ببینید در این ۵ روز چه گذشت تا خیال مردم 
راحت شد. یکسری در فضای مجازی همیشه زرد صحبت کرده 
و سعی می کنند امید را در مردم ضعیف کنند. ورزش همیشه 
انرژی مثبت و شادابی است. ورزش همیشه لذت بردن است و باید 
حال ما در ورزش خوب شود. چرا با اخبار منفی سعی می کنند 

حال مردم بد شود؟

پاسخ دلگرم کننده AFC برای جلوگیری از حذف استقلال و پرسپولیس از آسیا

سجادی امیدوار است

شنبه 11 دی 1۴00
وطن امروز     شماره 3390

]  اسپورت   [

گزینه موراتا
]   میرور اسپورت  [

]  موندودپورتیوو   [در جمع آبی ها دچار ناراحتی شدم

]  گاتزتا  [الکسیا پوتیاس، چهره سال ۲0۲1

]  آ.اس  [سال جدید، یوونتوس جدید

ام باپه آزاد است

بازتاب گلزنی مهدی طارمی بعد  از 11 بازی در رسانه های پرتغال

یک روزنامه پرتغالی با تمجید از عملکرد مهاجم ایرانی تیم 
فوتبال پورتو در دیدار با بنفیکا، به این بازیکن نمره بالایی داد. 
در حس��اس ترین بازی هفته شانزدهم لیگ فوتبال پرتغال، 
تیم پورتو میزبان بنفیکا بود که موفق ش��د با نتیجه ۳ بر یک 
در این دیدار پیروز ش��ود. مهدی طارمی، مهاجم ایرانی پورتو 
که در ترکیب اصلی تیمش حضور داش��ت، علاوه بر گلزنی در 
نیمه دوم، پاس گل نخس��ت تیمش را هم داد. طارمی بعد از 
 OJOGO ۱۱ بازی موفق به گلزنی برای پورتو ش��د. روزنامه

پرتغال بعد از این بازی به طارمی نمره خوب 7 داد و نوش��ت: 
»دقیقه ۶۹ بعد از ۲ موقعیت ناموفق، روزه ای که طارمی را آزار 

داده بود، پایان یافت«.
روزنام��ه Record هم جلد اصلی ش��ماره جمعه خود را با 
تصویری از شادی گل مهدی طارمی بست و تیتر  زد: »دراگائوی 
بی رحم«. دراگائو لقب تیم پورتو در پرتغال اس��ت. این روزنامه 
همچنین در بخش آنلاین خود نوشت این بازی به پورتو کمک 
کرد در صدر جدول قرار بگیرد و برای مهدی طارمی هم مثبت 

بود، چرا که خشکسالی گلزنی هایش به پایان رسید. 
همچنین س��ایت آم��اری GoalPoint ب��ه طارمی نمره 
متوس��ط ۵/۸ داد و تاکی��د کرد اگرچه طارم��ی در این دیدار 
ب��ه رون��د گلزنی بازگش��ت اما این نمره بیش��تر ب��ه خاطر از 
دس��ت دادن فرصت های دیگ��ر بویژه در نیمه نخس��ت برای 
او در نظر گرفته ش��ده اس��ت. از نظر این س��ایت، »ویتیانیا« 
 هافب��ک پورت��و ب��ا 7/۵ امتیاز بهتری��ن بازیکن زمی��ن بوده

است.

بازگشت به سبک مهدی


